
DOSSZIÉ

t

Gungl József Zeneiskola, Zsámbék

Az utolsó tanév
Miközben egyre csak azt hal
lani, hogy a mai fiatalok érdek
lődése a kultúra iránt vészesen 
csökken, soha nem látott 
arányban tanulnak gyerekek a 
különböző művészeti iskolák
ban. A zeneiskolák például 
hosszú évek óta nem tudnak 
annyi növendéket fölvenni, 
amennyi évről évre jelentkezik. 
A nagy érdeklődés okán 
több intézmény nyitja 
kapuit.

De vajon az oktatás 
vonala mindegyikük esetében 
megüti-e azt a mércét, ami az 
állami normatíva folyósítá-sára 
jogosít?

Az oktatási kormányzatban 
is fölmerült ez a kérdés, így az

egyre
meg

szín-

tán idén egy átfogó program 
keretében menősítik a magyar
országi művészeti iskolákat. 
A folyamat kér részből áll, az 
előminősítések augusztus vé
gére a legtöbb intézményben, 
így a zsámbéki Gungl József 
Zeneiskolában is befejeződtek. 
Az eddigi tapasztalatairól kér
deztük az intézmény igazga
tóját, Küszter Andreát.

— A vizsgálat első szakasza, 
az úgynevezett előminősítés 
nemrég lezárult — válaszolja 
kérdésünkre az igazgatónő — , 
s örömmel jelenthetem, isko
lánk ezen átment. A tényleges 
minősítés, ami több, helyszíni 
hospitálást is jelent majd, de
cember végére várható.

— Ezek szerint akkor most az 
induló, új tanévre, koncentrálhat
nak. Milyenek az előjelek? Úgy tu
dom, az önkormányzat nem tudja 
az eddigiek szerint támogatni az 
intézményt.

— Két kihelyezett tagoza
tunk, azaz telephelyünk szűnik 
meg, az egyik a toki óvodában, 
a másik a perbáli- általános is
kolában. Bár a növendékeket 
továbbra is fogadjuk a zsámbé- 
ki zeneiskolában, nem minden 
család vállalta a szomszéd tele
pülésről a gyerekek utazását, 
ezért várhatóan némiképp csök
ken a létszámunk.

— Mi az oka a kihelyezett ta
gozatok megszűnésének?

— A zsámbéki önkormány
zat még korábban hozott egy ha
tározatot, miszerint a Gungl Jó
zsef Zeneiskolát megszünteti mint 
önálló intézményt, a Megye ke
zelésébe adja át, ennek része, 

előfeltétele volt a kihelyezett 
tagozatok megszüntetése.

— Mikortól szűnik meg a ze
neiskola?

— Az idei az utolsó tanév 
iskolánk életében.

— És mi lesz a zenét tanulni 
kívánó zsámbéki, toki, perbáli 
gyerekekkel a jövőben?

— Természetesen az ő ok
tatásuk nem szűnik meg, 2008 
szeptemberétől is működik 
majd Zsámbékon zeneiskola, 
de ez már a szentendrei intéz
mény filiáléja lesz.

— Akkor hát még egy szót a 
most induló tanévről: változik-e 
valami, például a tandíj?

— Átlagosan 1000 forinttal 
nő félévenként. Egy átlagos tan
díj eddig 5500 forint volt, mos
tantól ez 6500 forintra emelke
dik szemeszterenként.

Tio Barbosz
(Márna Apó)

Budakeszi zenesikola

Mint a Czővek Erna
Hogy a tanárok mit szólnak hozzá, az egy, 
mindenesetre a kötelező óraszámemelés két 
órával a növendékek számára, például a 
budakeszi Czővek Erna Zeneiskolában, azt 
jelenti, hogy évek óta először a városban 
szinte valamennyi jelentkezőt föl tudnak 
venni, ha máshova nem, legalább a szol
fézs-előkészítő osztályokba. De a hangsze
res tanulmányaikat is többen kezdhetik el 
most szeptemberben. Barcsik Hédit, ecz intéz
mény igazgatónőjét kérdeztük, milyen válto
zások várhatók az idei tanévben az iskolában.

— A térítési díjak kismértékben emel
kedtek — válaszolja a pénzügyeket firtató, 
első kérdésünkre —, így a féléves befizeten
dő összeg 1000 forinttal növekedett a ta
valy szeptemberihez képest. Ez a környe
ző önkormányzati fenntartású zeneisko
lákban is hasonlóan alakult.

- Idén a művészeti, köztük a zeneiskolákat 
az oktatási kormányzat minősítési eljárásnak 
veti alá. Az önök intézménye esetében ez hol 
tart?

— A zeneiskolánk sikeresen túl van az 
előminősítésen, most a minősítés második 
szakasza következik, melynek kérelmét 

szeptember 20-ig kell beadni. A jogszabály, 
mely ennek menetét szabályozza, még csak 
a napokban fog megjelenni.

— Milyen kilátásokkal várják ezt, a máso
dik szakaszt?

— A zeneiskolánk erőssége a jól képzett 
és lelkes tanári karban rejlik, míg gyenge
ségeink, s fájó pontunk a kötelező eszköz- 
jegyzék-előírásaink nehezen teljesíthetősé
ge. Persze mindent megpróbálunk, hogy a 
minősítés második szakaszában is megfe
leljünk, ahol helyszíni ellenőrzés, óraláto
gatás keretében kell az előzőleg papíron 
benyújtott adatok hitelességét bizonyíta
nunk.

- Mit várnak a 2007-2008-as tanévtől?
— Az egyesületünk és a támogatók, szü

lők segítségével egy koncertzongorára 
gyűjtünk, valamint gitárra, tanári szekré
nyekre; de például tükrökre is szükségünk 
lenne. Azt várjuk, hogy ezek a vágyaink 
teljesüljenek, és, hogy kevésbé földhöz ra
gadt vágyakról is számot adjak, minél 
több gyereket sikerüljön bevezetnünk a 
zene csodálatos világába.

Z,oia Brots

Barcsik Hédi igazgató 
az iskola névadójának fényképével 
és emléktáblájával
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